
 

 

 

Kære dommerkollegaer "#$% 

Tak for sidst ,l de 33 fremmødte ,l Generalforsamlingen den 10.05.23 

Den nye Bestyrelse i FVHD har kons3tueret sig på følgende vis : 

Formand : Bjarne Christensen 

NæsBormand : Jens Jørgen Schou 

Kasserer : Lars Kjerside Hansen 

Sekretær : Allan Thomsen 

Bestyrelsesmedlem : Ermonda Simnica 

Suppleant : Kenneth Smed (som deltager på møderne) 

Den ny valgte bestyrelsesmedlem i FVHD - og nu eOer kons3tueringen valgt næsBormand i bestyrelsen – 
Jens Jørgen Schou – har i en lang årrække 3dligere selv været ak3v håndboldspiller, har været ak3v 
dommer, har siddet i bestyrelsen som formand for både Hover IF og for Hover HK, er vejleder for nye/unge 
håndbolddommere fra starten af 2023  – og har i en lang årrække gennem Skærup Zoo været sponsor 3l 
vores banko i FVHD. Vi byder ham velkommen i Bestyrelsen. 

Som vedtaget på Generalforsamlingen fastholder FVHD – som ,dligere - det kommende års kon,ngent i 
FVHD på 300 kr. Kassereren udsender i løbet af de næste få dage kon,ngentopkrævningerne ,l samtlige 
medlemmer af FVHD – så hold venligst øje med modtagne mails i din postkasse. Kon,ngentet skal 

indbetales på tlf : 20 25 15 96 (og kan i 2023 ikke indbetales på FVHDs reg. og konto nummer, da vi 
er ved, at få overflyNet FVHDs konto fra Nordea ,l Middelfart Sparekasse)"#$% 

Kæmpe 3llykke 3l Daniel Aaquist Hansen og Mathias Jørgensen som er rykket op i 2. division ! "#$% 

Obligatoriske møder forventes jævnfør Dansk Håndbold Syd, at blive aSoldt i august måned for hele 
området (der aSoldes formodentlig 6 obligatoriske møder på forskellige adresser i området for Dansk 
Håndbold Syd). Placering kendes pt. ikke, men de forventes meldt ud inden sommerferien 

Kolding/Vejen Håndbolddommerklub fortsæ\er også fremadre\et 

FVHDs nye bestyrelse forventer også fremadreNet, at udsende mange nyhedsbreve for at holde alle 
medlemmer ajour med hvad der sker i rela,on ,l håndbolddommerverdenen og FVHD. Til gengæld 
overvejer bestyrelsen, at nedlægge hjemmesiden, da den bliver brugt af meget få medlemmer – og da vi 
ikke har en ansvarshavende redaktør fremadreNet ,l at lave nye opdateringer og indlæg på 
hjemmesiden. Har du kommentarer ,l deNe punkt send gerne en mail ,l : 
bjarne_christensen@stofanet.dk. Det skal pointeres, at FVHDs Facebookside fortsæNer med 
uformindsket styrke 



Dansk Håndbold Syd er meget interesseret i, at vi for hele det nye område får ens nyt dommertøj fra den 
kommende håndboldsæson. De\e gælder ikke alene lokale breddedommere, men også kredsdommere – 
hvor inten3onen er, at vi alle får det samme dommertøj udleveret. Vi/FVHD er posi3ve over for at indgå et 
samarbejde med Dansk Håndbold Syd – med Middelfarts Sparekasse som fortsat sponsor for området – og 
vi skal mødes med formanden Jesper Christensen og handelskoordinator Brian Nielsen så hur3gt som muligt 
– mhp at få lavet en fælles aOale (vi havde en aOale onsdag d. 31.05, men den er blevet midler3digt udsat – 
men mødet afvikles snarest). Inten3onen fra Dansk Håndbold Syd er 100 %, at vi er påklædt med nyt 
dommertøj fra den kommende sæson. Nærmere info følger når vi har a`oldt mødet. 

På generalforsamlingen var der dialog omkring FVHDs formål og rolle fremover, nu hvor håndbold 
Danmark inddeles i regioner – og hvor vores område kommer ,l at hedde Dansk Håndbold Syd (oversigt 
geografisk for Dansk Håndbold Syd er vedhæ[et som dokument). Det ligger fast med den nye struktur, at 
FVHD fremadreNet ikke kommer ,l at deltage officielt og formelt i Dommer Udvalgsmøder som ,dligere i 
Kreds 8, men der skal ikke herske tvivl om, at vi uofficielt og uformelt vil forsøge fagligt - i[. det 
håndboldmæssige-  at præge dialogen med Dansk Håndbold Syd fremadreNet (bla. via input ,l Susanne 
Hansen og Finn Svensson, som bliver repræsenteret ved Dansk Håndbold Syd fremover i bla 
Uddannelsesudvalget og i Unge-udvalget). Til de personer der har holdningen, at FVHD fremover kun 
bliver en ”kaffeklub” – så hilser jeg ”kaffeklubben” fortsat velkommen i frem,den - og jeg kan kun 
pointere, at hvad ville håndbolden for den enkelte dommer i Fredericia-Vejle området betyde, uden at 
der gennem mange, mange år har været arrangeret FVHD-fester, årlige FVHD-arrangementer på Flammen 
under Vejle Stævnet, FVHDs årlige bankospil, FVHDs årlige bowlingarrangementer, FVHDs årlige 
generalforsamling, FVHDs mangeårige håndboldstævne den 30. december i T-Hansen Arena etc, etc. – og 
hvor kendskabet ,l hinanden fra alle disse arrangementer et med ,l, at skabe den ”unikke” klubånd vi 
har i FVHD – og som afspejler sig, når vi som dommere møder hinanden ude i hallerne, ,l stævner m.m.. 
FVHD har kort sagt som dommerklub langt større værdi end rig,g mange mennesker/håndbolddommere 
aner. Vi har et fællesskab og en Social Forbundethed blandt alle dommere (som der snakkes om i hele 
Danmark), og hvor det afgørende for vores kæmpe opbakning blandt dommere indmeldt i FVHD ikke er 
det essen,elle og primære, om FVHD er repræsenteret ved overordnede organisatoriske og 
planlægningsmæssige møder i det frem,dige Dansk Håndbold Syd – men ved, at vi fastholder vore mange 
sociale dommerarrangementer fremover (med- og uden ægtefælle/samlever) – og evt supplerer de 
allerede eksisterende arrangementer med helt nye – som kan være af både social – og håndboldfaglig 
karakter.  

Har du en fantas,sk ide ,l et kommende arrangement i FVHD i[ ovennævnte – så send den gerne ,l ut. 
på følgende mail : bjarne_christensen@stofanet.dk – eller ring tlf 51 22 62 06 – så vil den blive taget op 
på vores næste bestyrelsesmøde (hvor FVHDs ”Årshjul” er på som et punkt) 

Vi har i den forgangne sæson oplevet eskalerende og dybt uacceptabel opførsel overfor enkelte dommere 
og derfor har bestyrelsen 3dligere bedt Kreds 8/DU om, at få lavet en 3lgængelig skriOlig procedure for 
hvad man gør som håndbolddommer,  i 3lfælde af man bliver udsat for truende adfærd eller vold mod en 
dommer. Vores ønske blev dengang ”sparket 3l hjørne” med argumentet, at det burde Dansk Håndbold Syd 
tage fat i fra den 01.07.23. og allerede nu har den nye formand for Dansk Håndbold Syd, Jesper Christensen 
– ”ly\et posi3vt” 3l et forslag fra ut. om at få udarbejdet en skriOlig procedure målre\et 
håndbolddommere (som man har for fodbolddommere i bla Vejle Fodbolddommer Klub – og DBU Jylland)  i 
3lfælde af fremadre\et truende adfærd eller volds3lfælde mod en dommer (fra såvel trænere, spillere som 
3lskuere) – såvel psykisk som fysisk -  så ingen håndbolddommere er i tvivl om, hvad de skal gøre og hvem 
de kontakter, såfremt de fremadre\et bliver udsat for truende adfærd eller vold.  



Beach Håndbold sæsonen er ”på trapperne” – og mange af vore dommere ski[er halgulvet ud med 
”sand-underlaget”. Daniel Bodin har lovet at være kontaktperson i[ deNe – og med det næste 
nyhedsbrev følger garanteret også info og billeder fra de aSoldte stævner. 

En kæmpe tak skal lyde 3l Allan Thomsen for hans - og hans utræ\elige ”disciples arbejde” (bla Mathias J, 
Susanne, Leona, Victor, Ermonda m.fl) med at skaffe nye unge dommere 3l bl.a FVHD-området (og hvor de 
også har 3ltrukket nye dommeremner, som kommer uden for vores normale hvervningsområde). Allan 
stopper som koordinator for de\e og området overgår derfor 3l et af de i alt 4 nye udvalg som Dansk 
Håndbold Syd har nedsat. Overordnet bliver de\e arbejde koordineret herfra fremover – men mange af de 
dommere/personer  –  som hid3l har fungeret som vejledere (og hvor FVHD har rig3g mange engageret) , 
bliver utvivlsomt også fremover vejledere under Dansk Håndbold Syd. I øvrigt har FVHD hele 8 personer 
som ønsker at ”gå skridtet videre” fra vejleder 3l udvikler – og de ønsker alle at komme på udviklerkursets 
GM (grundmodul) eOer sommerferien. Nærmere info om et frem3dig kursus vil 3lgå den enkelte fra 
Susanne Hansen/Dansk Håndbold Syd 

Kommende arrangementer – primært relateret ,l FVHD :  

Aug  Obligatoriske møder (sted og ,d fastsæNes af Dansk Håndbold Syd) 

9. Sept  Vejle Håndbold Stævne 8-10 sept. (Spisning på Flammen, Vejle for FVHD-medlemmer den 
9. sept) 

17. Nov. Julebanko i FVHD fredag den 17. november i Bredstrup-Pjedsted Hallen for FVHD-
medlemmer 

30. Dec.  Middelfart Sparekasse Nytårs Cup lørdag d. 30. december i T-Hansen Arena (hvor vi skal 
bruge rig,g mange FVHD-medlemmer ,l at dømme alle stævne-kampene. OBS ! Samtlige 
liga-dommere og 1. divisions dommere med ,lknytning ,l FVHD kommer e[er al 
sandsynlighed som sidste år ,l stævnet – og dømmer sammen alle vores øvrige dommere) 

 

Fortsat Go´ Pinse "#$% 

På vegne af FVHD, Bjarne 

 

 

 


